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Slovo starosty

Vážení spoluobčané, 
v úvodu bych rád poděkoval všem voličům 

za jejich účast ve volbách, za odevzdané hla-
sy a projevenou důvěru.  

V  komunálních volbách měli voliči sou-
časně možnost volit své zástupce do Zastu-
pitelstva hl. m. Prahy. Jsem velice potěšen, 
že vyhrálo uskupení SPOLU a uzavřelo koa-

lici, která doufám konečně v Praze rozproudí 
život a  bude přínosná i  pro naši městskou 
část. Očekávám velkou podporu při realiza-
ci investičních akcí, k  nejdůležitějším patří 
dokončení pražského okruhu úseku s číslem 
511 mezi dálnicí D1 a  Běchovicemi. Dále 
od  nového vedení Prahy očekávám inten-
zivnější podporu plánované stavby Základní 
devítileté školy Formanská.

V nadcházejících čtyřech letech městskou 
část čeká velký stavební ruch. V  průběhu 
jednoho až dvou let bude zahájena rozsáhlá 
rekonstrukce, včetně umístění inženýrských 
sítí, v  ulici Formanská mezi Kateřinkami 
a Újezdem. V části ulice Proutěná a U Prame-
ne by se v příštím roce měla zahájit a dokon-
čit výměna rozvodu tepla a teplé vody. Samo-
zřejmě nás čeká spousta jiných stavebních 
prací, jako například stavba protihlukové 
stěny podél D1 mezi Kateřinkami a  Újez-
dem, realizace inženýrských sítí a komunika-
cí v nové zástavbě Park Újezd, rekonstrukce 
části komunikací ulic Milíčovská a Na Křtině 

nebo rekonstrukce ulice Ke Mlýnu k zadní-
mu vstupu do Dendrologické zahrady. 

V  rámci zkvalitnění dopravy žádáme 
o  nejjednodušší úpravu křižovatky Opatov-
ská - Ke  Kateřinkám spočívající ve  zrušení 
stávajícího přechodu pro chodce před křižo-
vatkou a jeho umístění před křižovatku říze-
nou světly. Nový přechod propojí chodníky 
v obou směrech. 

Funkci zastupitele vykonávám již dvacet 
let a z mnoha již dokončených stavebních ak-
cí vím, že téměř vždy nastane před i při jejich 
realizaci nějaká komplikace. Městská část se 
tomu bude snažit předcházet a usilovat o to, 
aby plánované stavby měly co nejmenší vliv 
na život místních obyvatel. 

Nejdůležitějším úkolem bude v  dnešní 
komplikované době na  vše získat potřebné 
financování. Jsem optimista a  věřím, že se 
nám povede zlepšovat kvalitu bydlení v naší 
městské části ku prospěchu všech, kteří zde 
žijí. 

Václav Drahorád, starosta

Slovo místostarostky

Vážení spoluobčané, 
na úvod mi dovolte, abych vám poděko-

vala za účast ve volbách do místního zastu-
pitelstva a poděkovala za hlasy, které jsem 
od  vás obdržela. Na  další čtyři roky jsem 
byla na  ustavujícím zastupitelstvu měst-
ské části Praha-Újezd zvolena do  funkce 
místostarostky. Stejně jako v  uplynulém 
volebním období mám na  starosti oblast 
školství, sociální problematiku, kulturu 
a sport. 

Mou prioritou je zachování současných 
tradičních akcí, jak kulturních, tak sportov-
ních. Nově se chci zaměřit na oblast vzdě-
lávání a setkávání seniorů. Budu se snažit, 
aby setkávání obyvatel bylo vždy obohace-
no něčím novým. Do konce letošního roku 
nás čekají ještě čtyři akce. Mikulášská na-
dílka spojená s  čertovským rejem, koncert 
mobilní zvonohry a podle mého názoru nej-
krásnější akce roku, rozsvícení vánočních 
stromů v  Újezdu a  Kateřinkách. Budu se 
na vás těšit.

Jana Draštíková, místostarostka

Slovo místostarostky
Zpráva o plnění 
rozpočtu za třetí 
čtvrtletí 2022

Vážení spoluobčané,
především bych vám touto cestou chtěla 

poděkovat za  vaše hlasy v  uplynulých vol-
bách. Velmi si vážím toho, že mohu ve  své 
činnosti pokračovat a budu se snažit, abych 
vaši důvěru nezklamala. Nadále se budu pře-
devším zabývat kontrolou hospodaření naší 
městské části a o výsledcích plnění rozpočtu 
vás budu pravidelně informovat. 

Nyní mi dovolte, abych vás s  těmito údaji 
za první tři čtvrtletí letošního roku seznámila.

Objem příjmů je v souladu s plánovaným 
rozpočtem, vyšší částka oproti plánu byla vy-
brána u místního poplatku ze psů. 

Objem výdajů pravidelně kontrolujeme 
a  ověřujeme, že výdaje jsou pokryty schvá-
leným rozpočtem. Z rozpočtu městské části 
byla kromě běžných neinvestičních výdajů 
financována 2. splátka za  nebytový prostor 
v  ulici Pastevců ve  výši 3  297  250 Kč, byly 
nakoupeny knihobudky ve výši 132 000 Kč, 
komunitní záhony za 26 000 Kč, byla uhra-
zena další splátka návratné finanční výpo-
moci na výstavbu hasičské zbrojnice ve výši 
600  000 Kč a  stávající kapacita ZŠ Forman-
ská byla rozšířena o další třídu, což si vyžá-
dalo z  našeho rozpočtu náklady vyšší než 
300 000 Kč.

Z  rozpočtu hl. m. Prahy nám byly na  zá-
kladě naší žádosti ponechány nevyčerpané 
prostředky z  minulého roku pro Jednotku 
SDH ve výši 10 100 Kč, které byly v  1. polo-
letí vyčerpány.

Rozpočet městské části byl  
navýšen o další přiznané dotace 
z rozpočtu hl. m. Prahy:
• 3 500 000 Kč na rekonstrukci ulice Pastev-

ců - práce již byly dokončeny
• 50 000 Kč pro ZŠ Formanská na zkvalitně-

ní výuky anglického jazyka
• 256 000 Kč na mimořádné výdaje při po-

skytování pomoci občanům Ukrajiny, z té-

to částky bylo 20 000 Kč odesláno na účet 
MŠ Formanská a  40  000 Kč na  účet ZŠ 
Formanská, dále byly proplaceny úhrady 
za obědy pro ukrajinské děti v ZŠ a MŠ cel-
kem ve výši 8 857 Kč

• 20  000 Kč pro Jednotku SDH na  mimo-
řádné provozní výdaje při poskytování 
pomoci občanům Ukrajiny – dotace zatím 
nebyla čerpána

• 393  500 Kč na  činnost Jednotky SDH – 
do října bylo vyčerpáno 152 070,55 Kč

• 7 500 000 Kč na rekonstrukci cest In-line 
parku Milíčov – práce budou dokončeny 
nejpozději v prosinci

• 540 000 Kč na výsadbu 45 kusů listnatých 
stromů – práce proběhly 12. 11. 2022

• 546  800 Kč na  posílení mzdových pro-
středků ve  školství – prostředky byly za-
slány MŠ a ZŠ Formanská

• 100 000 Kč na organizaci akce Den bez aut 
– dotace byla vyčerpána

• 1  500  000 Kč na  realizaci 5. kmenové 
třídy v  ZŠ Formanská – bylo vyčerpáno 
1  315  400 Kč a  požádáno o  změnu části 
dotace na charakter neinvestiční

• 910 800 Kč na realizaci opatření pro praž-
ské domácnosti ohrožené inflací – dotace 
zatím nebyla čerpána 

• 116  000 Kč na  komunální volby – dotace 
byla vyčerpána.

Hana Petrová, místostarostka
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Na  ustavujícím zasedání Zastupitelstva 
městské části Praha-Újezd dne 19. 10. 2022 
proběhla ve  veřejné volbě volba starosty 
a  místostarostek městské části. Do  funkce 
uvolněného starosty byl jako jediný kandi-
dát navržen a posléze všemi 11 hlasy zvolen 
pan Václav Drahorád. Starosta zastupuje 
městskou část navenek, do jeho kompetence 
patří následující oblasti: rozpočet, investice, 
infrastruktura, školství, sociální a  zdravotní 
problematika, územní plán a územní rozvoj, 
doprava a životní prostředí, sportovní a kul-
turní akce. Účastní se vítání občánků, setkání 
se seniory při jejich životních jubileích, spor-
tovních a  kulturních akcí pořádaných měst-
skou částí, informuje občany o dění v městské 
části ve  Zpravodaji a  na  facebooku městské 
části a na veřejných setkáních.

Do funkce 1. uvolněné místostarostky 
byla jako jediná kandidátka navržena a poslé-

ze všemi 11 hlasy zvolena paní Hana Pet-
rová. 1. místostarostka zastupuje starostu 
městské části v době jeho nepřítomnosti nebo 
v době, kdy starosta nevykonává svou funkci. 
Do  její kompetence patří následující oblasti: 
kontrola účetnictví, hospodaření, rozpočtu 
a  majetku městské části, investice, územní 
plán a  územní rozvoj a  kontrola příspěvko-
vých organizací zřízených městskou částí. Ak-
tivně se účastní kulturních a sportovních akcí 
pořádaných městskou částí, vítání občánků 
a  setkávání seniorů při jejich životních jubi-
leích. Informuje občany o  novinkách ve  své 
svěřené gesci. 

Do funkce 2. uvolněné místostarostky 
byla jako jediná kandidátka navržena a  po-
sléze všemi 11 hlasy zvolena paní Jana 
Draštíková. 2. místostarostka zastupuje sta-
rostu městské části v případě jeho nepřítom-
nosti nebo v době, kdy nevykonává funkci jak 

starosta městské části, tak i  místostarostka 
městské části, která je určena k zastupování 
starosty. Do její kompetence patří následující 
oblasti: kontrola hospodaření, rozpočtu a ma-
jetku městské části, investice, územní plán 
a územní rozvoj, školství, sociální a zdravotní 
problematika, kontrola příspěvkových orga-
nizací zřízených městskou částí. Aktivně se 
účastní kulturních a sportovních akcí pořáda-
ných městskou částí, vítání občánků a setká-
vání seniorů. Informuje občany o novinkách 
ve své svěřené gesci.

Na  ustavujícím zasedání zastupitelstva 
městské části byl dále zřízen finanční 
a kontrolní výbor a výbor stavební a pro 
životní prostředí a  byli zvoleni předsedo-
vé a členové výborů. Starosta zřídil jako svůj 
poradní orgán komisi školskou, sociální 
a kulturní.

Pavla Pitrmanová, tajemnice úřadu

JAK JSME HLASOVALI V KOMUNÁLNÍCH VOLBÁCH
V městské části se konaly ve dnech 
23. září a 24. září 2022 volby 
do Zastupitelstva městské části Praha-Újezd 
a do Zastupitelstva hlavního města Prahy.

Výsledky voleb do Zastupitelstva městské 
části Praha-Újezd
Do zastupitelstva městské části se volilo 11 členů. 

Ve volbách hlasovalo 1 231 voličů z celkového počtu 2 330 oprávně-
ných voličů. To představuje 52,88 % účast. 

Jak jsme hlasovali? 
Občanská demokratická strana  – 6 300 hlasů (56,08 %), strana zís-

kala 6 mandátů
STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ a TOP 09 – 4 932 hlasů (43,91 %), stra-

na získala 5 mandátů

Zvolení členové zastupitelstva:
Václav Drahorád, člen ODS, kandidoval za Občanskou 

demokratickou stranu, 671 hlasů (10,65 %)
Hana Petrová, členka ODS, kandidovala za Občanskou 

demokratickou stranu, 581 hlasů (9,22 %)
Ivan Křížek, člen ODS, kandidoval za Občanskou demokratickou 

stranu, 578 hlasů (9,17 %)

Jiří Vlach, člen ODS, kandidoval za Občanskou demokratickou 
stranu, 591 hlasů (9,38 %)

Dana Zdeňková, bez politické příslušnosti, kandidovala 
za Občanskou demokratickou stranu, 618 hlasů (9,80 %)

Mgr. Helena Patáková, členka ODS, kandidovala za Občanskou 
demokratickou stranu, 601 hlasů (9,53 %)

Jiří Pitrman, bez politické příslušnosti, kandidoval 
za STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ a TOP 09, 541 hlasů (10,96 %)

Jana Draštíková, členka STAN, kandidovala za STAROSTOVÉ 
A NEZÁVISLÍ a TOP 09, 439 hlasů (8,90 %)

Ing. Zdeněk Hromádka, člen STAN, kandidoval za STAROSTOVÉ 
A NEZÁVISLÍ a TOP 09, 473 hlasů (9,59 %)

Ing. Filip Ranoš, člen TOP 09, kandidoval za STAROSTOVÉ 
A NEZÁVISLÍ a TOP 09, 456 hlasů (9,24 %)

Mgr. Ilona Šimková, členka STAN, kandidovala za STAROSTOVÉ 
A NEZÁVISLÍ a TOP 09, 479 hlasů (9,71 %)

Jak jsme hlasovali ve volbách do Zastupitelstva hl. m. Prahy
Šest stran, které v naší městské části získaly nejvyšší počet hlasů:
1. SPOLU pro Prahu, 22 944 hlasů (30,68 %)
2. ANO 2011, 13 391 hlasů (17,91 %)
4. Česká pirátská strana, 10 506 hlasů (14,05 %)
5. PRAHA SOBĚ, 8 570 hlasů (11,46 %)
6. STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ, 7 355 hlasů (9,84 %)

USTAVUJÍCÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MČ PRAHA-ÚJEZD

Představujeme vám členy Zastupitelstva MČ Praha-Újezd  
pro funkční období 2022–2026:

Václav Drahorád, 
uvolněný starosta
vaclav.drahorad@praha-ujezd.cz

Hana Petrová,  
1. uvolněná místostarostka
hana.petrova@praha-ujezd.cz

Jana Draštíková, 
2. uvolněná místostarostka   
jana.drastikova@praha-ujezd.cz

Ing. Zdeněk Hromádka, 
předseda kontrolního výboru
zdenek.hromadka@praha-ujezd.cz
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Praha pomáhá rodičům se zaplacením škol-
ních obědů, školného v mateřské škole nebo 
družiny, či školního klubu. Z fondu solidari-
ty lze čerpat na mimoškolní aktivity dětí a 
žáků v mateřských, základních a středních 
školách.

O co můžete zažádat?
Požádat můžete jak o prominutí úhrady škol-
ného, stravného nebo družin, tak o finanční 
příspěvek z fondu solidarity na aktivity, kte-
ré podporují rozvoj a talent dětí. Vždy bude 
záležet na rozhodnutí ředitele/ky mateřské 
nebo základní školy.

Žádost můžete podávat průběžně ve škol-
ním roce 2022/2023. Ředitel/ka vaší školy 
nebo školky si pak může určit vlastní pravi-
dla, kdy žádosti podávat.

Kdo může požádat o příspěvek?
Při žádosti o prominutí úhrady školného, 
stravného nebo družin, kromě trvalého byd-
liště v Praze, musíte splňovat jednu z násle-
dujících podmínek:
• čerpáte jeden nebo více z následujících pří-

spěvků: 
  příspěvek či doplatek na bydlení
  okamžitou dávku v hmotné nouzi

  přídavek na dítě
  dávky pěstounské péče
• čelíte exekuci nebo jste v insolvenci
• po zaplacení bydlení (vč. platby za hypo-

téku, pokud na místě bydlíte) Vám zbyde 
méně než 200 Kč na osobu na den, pokud 
žijete sami, tak 300 Kč na den.

Při žádosti o příspěvek z fondu solidarity po-
stačuje mít trvalé bydliště v Praze

Kde najdu více informací?
Více informací naleznete na webových strán-
kách hl. m. Prahy https://pomocprazanum.
praha.eu/cz/balicek-skolstvi 

Výbory zastupitelstva 
městské části a komise 
starosty

Zastupitelstvo městské části zřizuje jako 
své poradní orgány pro jednotlivé úseky 
své činnosti výbory. Zákon č. 131/2000 Sb., 
o hlavním městě Praze, ukládá povinnost za-
stupitelstvu městské části zřídit vždy výbor 
kontrolní a finanční. Výbory plní úkoly, kte-
rými je zastupitelstvo pověří. Svá stanoviska 
a  návrhy předkládají zastupitelstvu městské 
části, popřípadě starostovi. Za  své činnosti 
jsou výbory odpovědny zastupitelstvu, sta-
rostovi jen v  rámci jejich vymezené působ-
nosti. Rada městské části (v  našem případě 
starosta) může zřídit jako svůj poradní orgán 
komisi.

Činnost kontrolního výboru

V souladu se zákonem o hlavním městě Praze 
byl na prvním zasedání nového zastupitelstva 
19. 10. 2022 povinně zřízen kontrolní výbor. 
Bude kontrolovat plnění usnesení zastupitel-
stva a dohlížet na dodržování právních před-
pisů u ostatních výborů. Naše městská část se 
rozrůstá a tím přibývají i úkoly pro zastupitel-
stvo a úřad městské části. S tím samozřejmě 
roste potřeba důsledných kontrol. Kontrolní 
výbor se aktivně zaměří na zajištění účelnos-
ti a oprávněnosti investic, které vylepší naší 
krásnou městkou část. Zkušenosti s dosavad-
ní vysoce ceněnou prací zaměstnanců úřadu 
městské části mě utvrzují, že jejich pečlivost 
činnost kontrolního výboru usnadní.
 Ing. Zdeněk Hromádka, 

předseda kontrolního výboru

Činnost finančního výboru

Pro volební období 2022–2026 mi jako zvo-
lenému zastupiteli byla dána důvěra stanout 
v čele finančního výboru městské části.

Výbor si i  v  následujícím volebním obdo-
bí klade za  cíl kontrolovat, zda je majetek 
městské části využíván účelně a hospodárně 
v souladu s jejími zájmy a úkoly, zda městská 
část neručí za jiné závazky, než stanoví zákon, 
a  zda jsou zveřejňovány majetkové záměry 
městské části podle ustanovení § 36 záko-
na o hl. m. Praze. Dále dodržování rozpočtu 
a  pravidla stanovená pro transparentní hos-
podaření nejen městské části, ale i jejích orga-
nizačních složek a příspěvkových organizací jí 
zřízenými.

Mgr. Helena Patáková, 
předsedkyně finančního výboru

Mgr. Helena Patáková, 
předsedkyně finančního výboru
helena.patakova@praha-ujezd.cz

Ing. Filip Ranoš, předseda 
výboru stavebního  
a pro životní prostředí
filip.ranos@praha-ujezd.cz

Ivan Křížek, zastupitel
ivan.krizek@praha-ujezd.cz

Jiří Pitrman, člen výboru 
stavebního a pro životní 
prostředí
jiri.pitrman@praha-ujezd.cz

Mgr. Ilona Šimková, 
členka výboru stavebního  
a pro životní prostředí
ilona.simkova@praha-ujezd.cz

Jiří Vlach, člen výboru 
stavebního a pro životní 
prostředí
jiri.vlach@praha-ujezd.cz

Dana Zdeňková, předsedkyně 
komise školské, sociální a kulturní
dana.zdenkova@praha-ujezd.cz

>

Balíčky okamžité pomoci Pražanům



I nadále bychom chtěli v této rubrice pokračovat, proto vás prosíme o zapůjčení vašich historických fotografií  Újezdu  nebo 
Kateřinek. Děkujeme. Redakční rada (e-mail: info@praha-ujezd.cz; tel: 272 690 692)
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>

V  sále domu služeb ve  Vodnické ulici se 
ve dnech 7. a 8. října konala burza dětského 
oblečení a vybavení při MŠ Formanská. Děku-
jeme za podporu ze strany městské části, díky 
které můžeme sál pro tuto akci užívat, a Tech-
nickým službám Újezd za  zapůjčení a  dovoz 
stolů, bez kterých bychom se určitě neobešli.

Velmi si vážíme podpory prodejců, kteří 
brilantně připravují věci k prodeji. I tentokrát 
jsme měli od maminek, babiček i tatínků na-
pečeny výborné dobroty na  podporu školky. 
A hlavně moc děkujeme všem, kteří přišli na-

koupit, bez vás by to skutečně nešlo. Děkuje-
me za milou podporu a motivaci pro pořádání 

další burzy. Výtěžek z letošní podzimní burzy 
byl předán mateřské školce na nákup pomů-
cek pro rozvoj smyslového vnímání a doved-
nosti dětí.

Společně s  úžasnými maminkami, tatín-
ky a kamarády se nám i přes těžké covidové 
období podařilo vždy dvakrát ročně burzu 
uspořádat a  již nyní plánujeme na  jaře dal-
ší. Těšíme se s vámi na shledanou příští rok 
v dubnu.

Za tým pořadatelů, 
Ilona Šimková a Věra Vondrášková

Tak šel čas…
V dnešním čísle zpravodaje pokračujeme v představování míst z naší městské části, která 
v posledních letech doznala velkých změn.

Formanská, Kateřinky – 2006

Formanská, Kateřinky – 2022

Formanská, Újezd – 2005

Formanská, Újezd – 2022

SK Újezd – 2007

SK Újezd – 2022

Burza dětského oblečení a vybavení – poděkování za podporu

Vážení občané, 
vzhledem k dlouhodobé nefunkčnosti mobilní aplikace 
ADAM jsme se po dlouhém uvažování rozhodli ukončit 
smluvní vztah s poskytovatelem této platformy. Naším 
cílem je provozovat spolehlivý systém s 100% funkčnos-
tí aplikace, díky které budou ty nejdůležitější informace 
doručovány přímo do vašeho mobilního telefonu, ať už 
používáte operační systém iOS nebo Android. Jsme si 
vědomi, že mnoho z vás si aplikaci ADAM již zaregistro-
valo do svých mobilů. Kontakty na registrované uživate-
le budou převedeny na základě GDPR souhlasu do nové 
komunikační služby MUNIPOLIS/Mobilní rozhlas.

Ukončujeme provoz 
mobilní aplikace ADAM 
Zavádíme nový 
komunikační systém 
Mobilní Rozhlas
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Oprava okružní cesty 
kolem Milíčovských 
kopců
V současné době se dokončují opravy asfal-
tové cesty kolem Milíčovských kopců. Síť 
asfaltových chodníků a cest byla na kopcích 
vybudována před čtyřiceti lety. Z důvodu ab-
sence dilatačních spár a vlivem klimatických 
podmínek došlo na četných místech ke vzni-
ku trhlin, které jsou nejen v  horní obrusné 
vrstvě, ale často prochází celou skladbou 
chodníku. Vlivem zatékání srážkových vod 
do podloží docházelo každou zimu ke zhor-
šení stavu povrchů chodníků. Oprava probí-
hala přesně v  délkách a  šířkách původních 
chodníků, nebylo potřeba je nikde rozšiřovat 
ani zužovat. Okolní pozemky opravami ne-
byly nijak dotčeny.

Oprava započala důkladným očištěním 
chodníků a  jejich krajnic od  nánosů a  na-
plavenin s  následným odvozem smeteného 
materiálu na skládku. Dále došlo k  očištění 
drobných spár a k jejich zalití modifikovanou 
asfaltovou hmotou. Hluboké spáry a  výtlu-
ky bylo nutné vybourat, zpevnit geomříží 
a  následně doplnit skladbu chodníku v  pů-
vodním složení. Lokálně došlo k  frézování 
povrchů. Poslední fází opravy byla pokládka 
obrusné asfaltové vrstvy  60 mm.  

Výsadba stromů 
na Milíčovských kopcích
Podzimní výsadba většího počtu vzrostlých 
stromů je v městské části Praha-Újezd skoro 
tradicí. Letos jsme vysadili čtyřicet pět list-
natých stromů na prvním Milíčovském kopci 
– blíže k sídlišti. Akce se konala 12. listopa-
du od  devíti hodin ráno. Velkým přínosem 
pro nás byla pomoc dobrovolníků, pro které 

jsme, jako poděkování za jejich práci, připra-
vili malé občerstvení.

Oprava povrchu ulice 
Pastevců 
V průběhu srpna a září proběhla v ulici Pas-
tevců rozsáhlá oprava povrchu ze zámkové 
dlažby. Jednalo se určitě o  jednu z  nejhor-
ších ulic v  městské části, co se nerovností, 
propadlin a vystouplých kanálů týče. 

Původním záměrem z roku 2021 byla opra-
va úplně celé komunikace Pastevců včetně 
parkoviště a  všech vjezdů a  přístupových 
chodníků. Na tento rozsah prací jsme nechali 
zpracovat projektovou dokumentaci a  roz-
počet. Bohužel, než se nám podařilo sehnat 
na tuto akci finanční prostředky a vysoutěžit 
dodavatele, došlo k takovému nárůstu cen, že 
částka z rozpočtu stačila jen na šedesát pro-
cent původního záměru. Z tohoto důvodu do-
šlo k úpravě projektu tak, abychom opravou 
pokryli nejhorší místa ulice a bylo možné po-
užít maximum původní zámkové dlažby. 

Na  kvalitu opravy máme většinou kladné 
reakce. Někdy je zde ovšem obava, že řidiči 
nebudou nyní dodržovat povolenou dvaceti-
kilometrovou rychlost. I přes tyto obavy ne-
plánujeme instalaci zpomalovacích retardérů.

Základní devítiletá škola 
Formanská 
Městská část v  současné době řeší s  Od-
borem investic hl. m. Prahy (HMP) převod 
veškerých práv a  povinností stavby školy. 
Rada hl. m. Prahy již převod schválila a od-
bor investic má základní školu již zařazenou 
ve svých investičních akcích.  

Stavební povolení na  stavbu školy nabylo 
právní moci v  srpnu 2022. Děláme všechno 
pro to, aby byla co nejdříve zahájena samot-
ná realizace školy. Problém nastal s  pozem-
kem, který je pro výstavbu určen. V roce 2003 
HMP získalo pozemek na  základě bezúplat-
ného převodu nemovitosti od  Státního po-
zemkového úřadu ČR (SPÚ). Smlouva obsa-
huje podmínku, že HMP nesmí na zmíněném 
pozemku změnit územní plán. V případě, že 
k  tomu dojde, bude HMP vyzváno pozemek 
vrátit zpět SPÚ. Bohužel se tak stalo. Změna 
územního plánu byla provedena v roce 2020, 
a to z čisté obytné plochy OB na veřejné vyba-
vení VV a SPÚ vyzval k vrácení předmětného 
pozemku. Změna výše uvedeného územního 

plánu je nyní předmětem sporu. Městská část 
má k dispozici právní stanovisko, které je pro 
nás pozitivní a my věříme, že spor bude roz-
hodnut k našemu prospěchu.  

Obnova kabelu mezi 
trafostanicemi v ulici 
Proutěná
Společnost PREdistribuce, a. s., bude prová-
dět výměnu kabelu mezi trafostanicemi TS 
1125 v zadním traktu ulice Proutěná a  tra-
fostanicí v  ulici Bohúňova na  Jižním Měs-
tě. Tato výměna kabelu proběhne ve  dvou 
etapách již v  letošním roce. První etapu 
bude tvořit výkop od  cyklostezky, která je 
na  katastrálním území Chodov až k  „naší“ 
trafostanici a  proběhne v  době od  14. 11. 
2022 do 22. 11. 2022 (9 dnů). Druhá etapa 
bude trvat od 23. 11. 2022 do 14. 12. 2022 
(22 dnů) a půjde o poměrně malý výkop před 
trafostanicí v  Proutěné ulici a  přepojování 
starého kabelu za nový.

Ing. Pavel Staněk, odbor investiční

Kavárna v ulici Pastevců
Městská část koupila v nově postaveném by-
tovém domě v ulici Pastevců nebytový pro-
stor o velikosti cca 150 m2 s terasou a přileh-
lá tři parkovací stání. Letos nebytový prostor 
pronajala za  účelem provozování kavárny 
a pekárny. Stavba domu je již před dokonče-
ním a do konce letošního roku se očekává je-
ho kolaudace. Nájemce přislíbil, že začátkem 
příštího roku bude provoz bistra zahájen.     

Přechod pro chodce 
u mateřské a základní 
školy Formanská

Již několik let vznáší městská část požada-
vek na provedení přisvíceného přechodu pro 
chodce u ZŠ a MŠ Formanská. Dva roky nám 
byla slibována jeho realizace z  finančních 
prostředků BESIP. V  době covidové, která 
trvala téměř dva roky, se snad všude zasta-
vil čas. Začátkem letošního roku urgovala 
městská část požadavek přechodu u Technic-
ké správy komunikací (TSK), která okamžitě 
zareagovala a zahájila projektovou přípravu. 
V říjnu byla podána žádost o sloučené povo-
lení stavby. TSK přislíbilo, že v průběhu jara 
2023 bude přechod konečně hotov.

Václav Drahorád, starosta

INVESTIČNÍ A STAVEBNÍ AKCE V MĚSTSKÉ ČÁSTI
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Delší dobu pozorujeme odložená auta parkující na místních komu-
nikacích, která způsobují místním obyvatelům velký problém. Jed-
ná se o velkou bezohlednost majitelů těchto zaparkovaných, resp. 
odstavených, aut. Ve většině případů mají vozidla delší dobu pro-
padlou technickou prohlídku nebo jsou odhlášená z evidence vozi-
del. Mnohdy mají vypuštěná kola a svým zevnějškem působí spíše 
jako plechová krabice dávno patřící do šrotu.

Zřejmě se všichni shodneme na tom, že autovraky nejen zabírají 
tolik potřebná parkovací místa v již tak přeplněných ulicích, ale že 
i hyzdí veřejný prostor. Bohužel je to fenomén nejen naší městské 
části. 

Vraky jsou rozděleny do  dvou skupin. Do  první skupiny patří 
vozidla s propadlou technickou prohlídkou a do druhé ta, kterým 
chybí podstatná část, např. kola, motor či část karosérie nebo pod-
vozku.

Zákon č. 13/1997 Sb., o  pozemních komunikacích, v  platném 
znění, nám říká, že pokud vozidlo svým zjevem vypadá jako auto-
vrak a naplňuje ustanovení § 19 odst. 2 písm. g) a h) tohoto zákona, 
je uznám za vrak. V praxi to znamená, že když vozidlo má déle než 
šest měsíců propadlou technickou prohlídku nebo mu chybí pod-
statná část, tak bude uznáno za vrak k odtažení. 

Pokud vozidlo splňuje výše uvedené, jsme pouze na začátku, a te-
prve nyní začíná běh na dlouhou trať… Nejdříve přijede pověřená 
osoba prověřit, neboli identifikovat, vozidlo a proběhne lustrace, ale 
to pouze v případě, že má vozidlo registrační značku. Když na vo-
zidle značka není, je nutné za přítomnosti technika vozidlo otevřít 
a nalézt tzv. VIN kód, tedy pokud není umístěn na viditelném místě 
za sklem na palubní desce.  Podle § 19c zákona o pozemních komu-
nikacích zajišťuje otevření vozidla příslušný silniční správní úřad, 
v našem případě se jedná o Úřad městské části Praha 11. 

V tuto chvíli známe vlastníka vozidla, který je následně obeslán 
s výzvou o zajištění likvidace vraku. Vlastník má po obdržení výzvy 
na uvedení vozidla do technického stavu nebo odtažení vraku dva 
měsíce. Jestliže se vlastník vozidla ozve a sdělí, že vozidlo prodal, 

tak vše začíná úplně od začátku. Pokud se vlastník neozve, tak bude 
další výzva zveřejněna na  úřední desce příslušného úřadu po  do-
bu dvou měsíců a po uplynutí doby bude proveden nařízený odtah. 
Proces odtažení vraku může trvat půl roku i déle.    

V  současné době městská část ve  spolupráci s  městskou policií 
kontroluje dlouhodobě zaparkovaná vozidla. V případě, že má vo-
zidlo propadlou technickou prohlídku a  je nějakým způsobem po-
škozené, provedeme jeho fotodokumentaci. Dále zaznamenáme 
název ulice, nejbližší číslo popisné vchodu do domu, identifikační 
číslo nejbližšího sloupu veřejného osvětlení a  emailem informace 
o vraku zašleme na Správu služeb hl. m. Prahy. Pak nám nezbyde nic 
jiného, něž čekat a čekat.      

Václav Drahorád, starosta

Autovraky v městské části

Po několika měsících je tu opět pár informací 
o Technických službách Újezd.

Technické služby před zimou dosekávají 
zbytky neposekaných travnatých ploch, ale 
tou hlavní náplní je upravování a zastřihává-
ní stromů a keřů, které nám přes rok vyrostly 
více, než jsme si přáli. Také hrabání spadané-
ho listí nám dává zabrat, a protože ho je v na-
ší městské části opravdu dost, může se stát, 
že ho uvidíte někde delší dobu ležet. Určitě 
to není proto, že bychom na  něj zapomněli 
(na všechny se dostane), ale proto, že uklízíme 
zrovna v jiné lokalitě městské části.

Během několika dní budeme ve  spoluprá-
ci s  městskou částí stavět a  zdobit vánoční 
stromky, které se 26. a 27. listopadu rozsvítí.

Co je pro technické služby nevyhnutelné, je 
příprava strojů a  materiálu na  zimní období. 
Městská část nám již schválila plán zimní údrž-
by komunikací, který je platný od 1. listopadu 
daného roku do 31. března příštího roku. Úklid 
je rozdělen do několika pořadí důležitosti: 
1. pořadí
– vedlejší komunikace ve správě městské části
– chodníky vedoucí k  autobusovým zastáv-

kám, úřadu městské části, nádvoří před ma-
teřskou školou a domem služeb

– chodníky v Újezdu – podél komunikace For-
manská, újezdské náměstí a ulice Na Vojtěš-
ce (MŠ a ZŠ Formanská)

– chodníky v Kateřinkách – ulice Formanská 
úsek od  ul. Na  Formance (pravostranný 
chodník) po ulici Vodnická (křižovatka)

– chodník Viladomy - úsek od  ulice Forman-
ská (levostranný chodník) po ulici U Louky

– chodníky v  sídlišti Kateřinky – Vodnická, 
Krajanská, Proutěná, U Pramene a  tři spo-
jovací chodníky pod vysokým napětím smě-
rem na Jižní Město

2. pořadí
– ostatní chodníky, schodiště, stání pro ko-

munální a separovaný odpad 
3. pořadí
– v krajních kalamitních případech ulice, kte-

ré nemá městská část svěřeny do své správy

Technické služby budou dělat vše, aby chodní-
ky a silnice byly v době sněhu sjízdné a schůd-
né, ale přesto prosíme o shovívavost a to spe-
ciálně pro ulici Formanská. Bývá pravidlem, 
že když uklidíme chodníky, tak první pluh 
projíždějící silnicí nám všechny zpětně zahá-
zí. Mnohdy nám přijde, že je to taková hra sil-
ničářů, kteří se tím náramně baví, ale nám to 
přidělává práci.

To je ve  zkratce za  technické služby vše 
a s přáním krásné a klidné zimy se rozloučím.

Jiří Vlach, Technické služby Újezd

Práce technických služeb Újezd Hledáte práci 
a chcete se 

podílet na rozvoji 
a správě úřadu 
městské části  
Praha-Újezd?

Hledáme novou kolegyni nebo ko-
legu na  obsazení pracovního místa 
referent/referentka odboru ekono-
mického. 
Náplní vaší práce by byla zejména 
agenda evidence obyvatel, evidence 
majetku městské části a  zpracová-
ní inventur, vidimace a  legalizace, 
CzechPoint, zpracování podkladů pro 
účetnictví, kontrola a  evidence fak-
tur. 
Pozice je vhodná i pro absolventy, rádi 
novou kolegyni či kolegu zaučíme.
Vyhlášené výběrové řízení najdete 
na  webových stránkách městské čás-
ti www.praha-ujezd.cz nebo na  face-
booku městské části.

Těšíme se na vás! 
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Kdo může volit:
Právo volit na  území České republiky má 
každý státní občan ČR, který alespoň druhý 
den voleb, tj. 14. 1. 2023, dosáhl věku nej-
méně 18 let. V případném druhém kole pak 
i občan ČR, který alespoň druhý den konání 
druhého kola voleb dovrší věku 18 let

Překážkami ve  výkonu volebního práva 
je zákonem stanovené omezení osobní svo-
body z důvodu ochrany zdraví lidu (karan-
téna), omezení svéprávnosti k  výkonu vo-
lebního práva (musí být uvedeno ve výroku 
rozhodnutí soudu).

Každý volič si může v úředních hodinách 
na  Úřadu městské části Praha-Újezd ověřit, 
zda je zapsán ve  stálém seznamu voličů; 
může požadovat doplnění údajů nebo pro-
vedení oprav. Dva dny přede dnem voleb, tj. 
11. 1. 2023, úřad městské části seznam 
v 16:00 hodin uzavře.

Každý volič dostane do  schránky hlaso-
vací lístky společně s přesnou adresou síd-
la volebního okrsku, a to nejpozději 3 dny 
přede dnem voleb. V  případě, že dojde 
k  jejich poškození nebo ztrátě, anebo volič 
zjistí, že nemá k dispozici všechny hlasovací 
lístky, je možné požádat ve  volební míst-
nosti okrskovou volební komisi o  vydání 
nové kompletní sady hlasovacích lístků.

Volič může požádat ze závažných (zejména 
zdravotních) důvodů obecní úřad a ve dnech 
voleb okrskovou volební komisi o  to, aby 
mohl hlasovat mimo volební místnost, a  to 
pouze v územním obvodu volebního okrsku, 
pro který byla okrsková volební komise zří-
zena. V  takovém případě okrsková volební 
komise vyšle k  voliči dva své členy s  pře-
nosnou volební schránkou, úřední obálkou 
a hlasovacími lístky.

Volič po  příchodu do  volební místnosti 
prokáže okrskové volební komisi svou totož-
nost a státní občanství České republiky plat-
ným občanským průkazem, nebo platným 
cestovním, diplomatickým nebo služebním 
pasem České republiky anebo cestovním prů-
kazem. Voliči, který tak neučiní, nebude 
hlasování umožněno. Je tedy nezbytné, 
aby volič měl u sebe potřebné doklady.

Voličské průkazy:
Voliči (státní občané České republiky) 
s  trvalým pobytem v  městské části Praha-
-Újezd, kteří nebudou moci při volbě pre-
zidenta republiky hlasovat ve  volebním 
okrsku, v jehož stálém seznamu jsou podle 
místa trvalého pobytu zapsáni, mohou po-
dat žádost o vydání voličského průkazu. 

Voliči mohou na voličský průkaz hlasovat 
v  jakémkoli volebním okrsku na  území ČR 
nebo v jakémkoli zvláštním volebním okrsku 
u zastupitelského úřadu ČR v zahraničí. Po-
kud volič v  žádosti neuvede, pro jaké kolo 
voleb požaduje vydání voličského průkazu, 
budou mu automaticky vydány voličské prů-
kazy pro obě kola voleb.

Volič může požádat o voličský průkaz:
– osobně na  Úřadu městské části Praha-

-Újezd, Kateřinské náměstí 465/1, nej-
později do  středy 11. 1. 2023 do  16.00 
hod pro I. kolo volby, a  do  16.00 hodin 
dne 25. 1. 2023 pro případné II. kolo 
volby. Žadatel prokáže svou totožnosti 
platným dokladem (občanským průka-
zem nebo pasem) a podepíše žádost před 
oprávněným úředníkem 

– poštou v  listinné podobě s  úředně 

ověřeným podpisem voliče, za  ověření 
podpisu na  úřadech se správní popla-
tek nevybírá (formulář žádosti je k  dis-
pozici na  webových stránkách městské 
části v  sekci Úřad – volby), podání musí 
být doručeno nejpozději v  pátek 6. 1. 
2023 do  16.00 hodin pro I. kolo volby, 
a do 16.00 hodin dne 20. 1. 2023 pro II. 
kolo volby, na adresu Úřadu městské části 
Praha-Újezd, Kateřinské náměstí 465/1, 
149 00 Praha 4 – Újezd u Průhonic

– v  elektronické podobě zaslané pro-
střednictvím datové schránky (musí 
být datová schránka fyzické osoby – voli-
če), podání musí být doručeno nejpozdě-
ji v pátek 6. 1. 2023 do 16.00 hodin pro 
I. kolo volby, a do 16.00 hodin dne 20. 1. 
2023 pro II. kolo volby, identifikační číslo 
datové schránky úřadu je 2w9bx6s

Výdej voličských průkazů je možný nej-
dříve 15 dnů přede dnem konání vol-
by prezidenta republiky, tj. nejdříve 
29. 12. 2022.

Voličský průkaz je možné:
– předat osobně voliči na  Úřadu městské 

části Praha-Újezd, nebo
– předat osobně osobě, která se prokáže 

plnou mocí s úředně ověřeným podpisem 
voliče žádajícího o vydání voličského prů-
kazu, nebo

– zaslat voliči do  vlastních rukou na  jím 
uvedenou adresu na území České republi-
ky nebo v zahraničí,

Voličský průkaz se pro každé kolo vol-
by vydává pouze jednou, nelze ho vydat 
opakovaně. Bez předložení voličského 
průkazu okrskové volební komisi nebu-
de voliči hlasování umožněno, a  to ani 
v případě, že bude volit v okrsku, v jehož 
obvodu má hlášen trvalý pobyt.

Volby v zahraničí:
Při volbě prezidenta republiky je možno hla-
sovat i v zahraničí na zastupitelských a kon-
zulárních úřadech České republiky (seznam 
naleznete na stránkách Ministerstva zahra-
ničních věcí), s výjimkou konzulárních úřadů 
vedených honorárním konzulárním úřední-
kem. Podrobné informace k  možnosti volit 
v  zahraničí budou zveřejněny na  webových 
stránkách ministerstva vnitra.

V případě, že je volič zapsán ve zvláštním 
seznamu na zastupitelském úřadě v zahrani-
čí, kde se již nezdržuje, ale chce volit v místě 
trvalého pobytu v ČR, musí předložit potvr-
zení o vyškrtnutí z tohoto seznamu ve-
deného zastupitelským úřadem.

Pavla Pitrmanová, tajemnice úřadu

VOLBA PREZIDENTA ČESKÉ REPUBLIKY 
– 13. a 14. ledna 2023 (I. kolo) 
– 27. a 28. ledna 2023 (případné II. kolo)

Městská část 
hledá zájemce 
o pozici kronikáře/
kronikářky
Oslovujeme občany naší městské čás-
ti, kteří mají k Újezdu vztah a rádi by se 
podíleli na zapisování informací o životě 
v městské části do kroniky městské části 
Praha-Újezd. 

Kronikář musí být bezúhonným ob-
čanem, měl by mít základní znalosti prá-
ce s  PC, neboť kronika  je zpracovávána 
v elektronické podobě. Zájemce by měl mít 
dobrou znalost češtiny a  pravopisu, mít 
znalost místních poměrů a všeobecný pře-
hled a samozřejmě by se měl zajímat o veš-
keré dění v naší městské části i okolí. Práce 
kronikáře je spojená s  finanční odměnou 
formou dohody o provedení práce. 

Písemné nabídky obsahující stručný ži-
votopis prosím zasílejte na adresu: Měst-
ská část Praha-Újezd, Kateřinské náměstí 
465/1, 149 00 Praha 4, a to do konce pro-
since 2022.
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Vážení příznivci újezdské historie, v  dnešním 
čísle Zpravodaje pokračujeme v  citaci vzpo-
mínek paní Františky Aronové, zaznamenané 
její dcerou paní Jaroslavou Černou, na  život 
v  Újezdu a  okolí. Tentokrát se vrátíme do  let 
1950 až 1952.

1950
Obchod u  Růžičků sice zajišťoval nejdůle-
žitější potřeby místních obyvatel, ale doba 
pokročila a  i  obchod se změnil. Zrušila se 
hospoda u  Růžičků a  ze sálu se vytvořila 
větší místnost pro prodejnu s  přehledněj-
šími regály, 2 výlohy, zázemí i  skladové 
prostory. Protože obchod zůstal na stejném 
místě, zůstal také i  nadále místem setká-
vání sousedů a hlavně sousedek při čekání 
na nákup, na dovoz zboží atd. Mléko se do-
váželo ve velkých konvích a nový prodavač, 
p.  Cabicar, ho nabíral odměrkou a  naléval 
do  přinesených nádob (bandasek). Čekalo 
se na  dovoz chleba, na  uzeniny, na  sladké 
pečivo nebo dorty (1x týdně).

Před obchodem byla stanice autobusu 
v obou směrech, a tak obchod sloužil i jako 
čekárna. Dalo se toho využít i tak, že když 
se nedostalo chleba, prodavač požádal ně-
koho z  odjíždějících, aby ho ve  Vršovicích 
koupil a po někom, kdo se vrací, zase poslal 
zpět. Ve  Vršovicích, u  hřiště Bohemians, 
byla konečná a nástupní stanice autobusu, 
kde se mohly předávat různé vzkazy, léky, 
zapomenuté peněženky nebo doklady atd.

V obchodě se také vyvěšovaly různé pla-
káty a oznámení o schůzích, tancovačkách, 
ale i  oznámení úmrtí některého z  občanů. 
Byly tu ordinační hodiny lékařů (praktic-
kého, zubního a  dětského v  Průhonicích), 
oznámení zápisu do  školy, jízdní řád auto-
busu, ale i program průhonického kina, růz-
ných akcí v okolí.

Na  návsi se scházely děti a  odtud se vy-
ráželo na  hřiště, na  višně atd. Často si dě-
ti hrály přímo tady (přímo před obchodem 
bylo každý rok několik důlků na  kuličky). 
Přesto si s tehdejším provozem nepřekážely 
a nikomu se nic nestalo (když se něco stalo, 
většinou vlastní nešikovností).

Přicházel sem pokrok i tak, že byl zaveden 
telefon. Nejdříve k  Poustkovům, do  dvora 
a  jedna linka do  obchodu k  veřejnému po-
užití, jeden k Aronovi. Telefonovalo se tak, 
že po  zatočení postranní kličkou proběhlo 
spojení na průhonickou poštu a tam teprve 
spojovatelka propojila požadované číslo.

1951
V  Újezdě v  této době nebyl velký provoz. 
Hlavní a  také jediná silnice do  Prahy byla 
jen uježděná hlína, zpevněná občas něko-
lika fůrami drobnějšího kamení. Množství 
děr, které povozy a  počasí v  jejím povrchu 
dělaly, musel cestář neustále opravovat. 
Byla to nekonečná práce a  cestář se svým 
nářadím (dvoukolová kárka, lopata, hrábě 
a v létě kosa na sekání trávy ve strouhách) 
nedošel ani na konec svého rajonu, už byly 
díry obnovené. Když si děti hrály na  návsi 
nebo později jezdily po silnici na kole, často 
štěrk ze silnice drhly z kůže na kolenou ne-
bo na  loktech. Při každém upadnutí se jim 
udělal tzv. „silniční lišej“. Nejdrobnější ka-
mínky někdy do kůže zarostly. I když ráno, 
v  poledne a  večer projížděl Újezdem auto-
bus, většina dopravy, hlavně nákladní a ze-
mědělské probíhala na koňských povozech. 
Stejně tak jezdily i pohřební a poštovní vozy 
tažené koňmi. Vylepšením byla gumová ko-
la u vozů.

Před hospodou U Srbů byl odstavený sně-
hový pluh. V létě na něm sedaly děti, v zimě 
při sněžení se do něj zapřáhli koně a silnice 
se musela projet a  sníh odhrnout v  úseku 
od skalky (hranice s Průhonicemi) až na ko-
nec Kateřinek (hranice s Chodovem, později 
s Prahou), aby mohl projet už ten první au-
tobus, kterým jezdili místní do práce. Mu-
selo to být tak, aby v 5 hodin ráno už bylo 
hotovo. Tak se kůň přepřáhl z valníku a lo-
patou se ještě silnice poházela škvárou nebo 
šotolinou, aby neklouzala.

Když sníh na jaře roztál, škvára na silnici 
zůstala. Na  krajnicích tvořila cca 50 cm ši-
roké pásy, které byly častou příčinou smyku 
kol bicyklů nebo později motorek.

1952
V  roce 1939 byl upraven terén pro cca 
70 km dálnice. Po  válce ještě asi 100 km, 
ale v  r.  1949 se s  prací postupně končilo 
a v polovině roku se práce zastavily úplně. 

Někde to vypadalo tak, že třeba most vedl 
přes řeku, ale končil asi 10 m od břehu, tak-
že se nemohl využívat. Práce začaly znovu 
až v r. 1967.

V těchto poválečných letech se obnovova-
lo hlavně bydlení a výroba. Dálnice zůstala 
ponechaná svému osudu a zarůstala trávou. 
Sloužila jen jako cesta pro pěší a pro kola při 
cestě do Průhonic nebo do Čestlic.

Přízemní neomítnutý domek, který při 
stavbě dálnice sloužil jako kanceláře a kan-
týna, zůstal volný. Do  prázdných prostor 
se nastěhovala rodina Chabrova a  Buria-
nových. Trávu na  dálnici využívali někteří 
drobní chovatelé jako krmení pro kozu ne-
bo pro králíky. Místo, které si vybrali pro 
sekání nebo pro pastvu si tzv. „zabrali“, tj. 
označili zaraženým kůlem, na  kterém byla 
přivázána hrst slámy. Tento asi metrový 
kůl, tzv. „háječka“ stačila k tomu, že na jeho 
blízké okolí se pohlíželo jako na něčí nedo-
tknutelný majetek. Podobná háječka při-
vázaná na  větev stromu ochránila i  ovoce 
na stromě.

Po dálnici chodily také děti do školy. V té-
to době, nadšené z  osvobození Sovětskou 
armádou, se začal klást důraz na  znalost 
ruského jazyka, který se začal vyučovat ja-
ko povinný předmět od 4. třídy. Ve třídách 
tzn. II. stupně školy (6. – 8. třída), které by-
ly umístěny v zámku, se pořádaly dny ote-
vřených dveří. Protože to byla jediná škola 
v  okolí, do  které přicházely z  I. – V. třídy 
i  děti z  čestlické školy, nebylo účelem této 
akce nalákat rodiče, aby si pro své děti tu-
to školu vybrali. Škola chtěla pouze umož-
nit rodičům, aby se podívali na  prostředí, 
ve kterém se jejich děti učí a školu jim při-
blížit. Tato myšlenka ale nebyla moc úspěš-
ná a brzy se od ní upustilo.

V příštím čísle Zpravodaje budeme dále pokra-
čovat ve vzpomínkách paní Aronové, a to na ro-
ky 1953 až 1955.

VZPOMÍNKY ÚJEZDSKÝCH RODAČEK

Sukovský rybník, 1950

Újezd, padesátá léta
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Evakuace gymnázia 
Evolution

V pátek 14. října se během dopoledne usku-
tečnilo prověřovací cvičení s  názvem „Eva-
kuace gymnázia Evolution“, které se nachá-
zí v  Tererově ulici na  Jižním Městě. Hasiči 
zakouřili chodby a schodiště školy. Zdrojem 
požáru byl kopírovací stroj v 2. nadzemním 
podlaží školy. Ředitel školy následně roz-
hlasem vyhlásil: „Pozor evakuační cvičení“.  
Všem osobám nacházejících se v  prostoru 
budovy nařídil evakuaci a  informoval, aby 
učitelé studenty ze tříd odvedli na předurče-
né shromaždiště. 

Následně byl naší jednotce sboru dobro-
volných hasičů vyhlášen poplach. Při příjez-
du na  místo evakuace kontaktoval ředitel 
velitele jednotky s tím, že se pohřešují čtyři 
osoby a popsal, kde by se mohly nacházet. 
Pak už bylo vše v  režii hasičů. Ti, rozděle-
ni do dvou průzkumných skupin, vstoupili 
do budovy v dýchacích přístrojích a s neza-
vodněnými hadicemi. Velitel s hasiči komu-
nikoval přes radiové spojení. Nejdříve hasiči 
lokalizovali a  zlikvidovali ohnisko požáru, 
poté zahájili v rámci průzkumu vyhledávání 
osob, ve třídách otevírali kvůli potřebnému 
odvětrávání okna a  u  vchodu instalovali 
odvětrávací čerpadlo.  Zanedlouho hasiči 
v objektu oznamovali nalezené osoby, které 
postupně vyváděli do bezpečného prostoru 
před školou.  

Gymnázium, kam dochází čtyři sta stu-
dentů, prošlo evakuačním testem bez pro-
blémů. Na závěr hasiči předvedli učitelům se 

studenty, jak správně používat práškový ha-
sicí přístroj. Zájemci si také vyzkoušeli, jaké 
to je proudnicí stříkat vodou.   

Letní soustředění  
malých hasičů

První červencový týden strávili hasiči 
s  dětmi v  rodišti Karla Jaromíra Erbena, 
v městě Miletín. Stanový tábor s dobře vy-
bavenou polní kuchyní jsme založili v are-
álu skautského tábora. Ten byl ve stejném 
termínu využíván i  dětmi z  dětských do-
movů z téměř celé republiky, které k uby-
tování využívaly dřevěné chatky. Šedesát 
dětí mělo na  starosti několik zkušených 
vychovatelů.   

Pro naše děti byl týdenní pobyt na  let-
ním táboře velice výchovný. Společně bylo 
sdíleno sociální zařízení i  prostor celého 
areálu. Mladí hasiči měli svůj program, 
který byl přizpůsobován aktuálnímu po-
časí.  Navštívili venkovní koupaliště, krytý 
aquapark v  Hradci Králové, město Lázně 
Bělohrad a vlakem jeli do Náchoda, kde na-
vštívili místní zámek. V  Miletíně absolvo-
vali naučnou stezku K. J. Erbena, zúčastnili 
se soutěží ve  střelbě ze vzduchové pistole, 
v běhu, v hodu dalekém tenisákem a skoku 
do  dálky. V  areálu tábora sehráli několik 

fotbalových utkání proti dětem z dětského 
domova.   

Několik dní nás v našem stanovém záze-
mí navštěvoval Tonda z  dětského domova, 
kterého jsme si všichni oblíbili. Po  zjištění, 
z  jakého důvodu je v  dětském domově, se 
všichni dospělí hasiči shodli na jednom -  na-
bídneme Tondovi pomoc, a to za předpokla-
du, že se bude snažit ve škole a bude vzorem 
pro ostatní děti z domova. Věnovali jsme mu 
hasičské triko a při odjezdu na konci poby-
tu v Miletíně jsme všichni uronili slzu, že už 
jedeme zpátky do Prahy. Tonda se se všemi 
rozloučil a poděkoval za rady, které od nás, 
hasičů, vyslechl.   

Po  příjezdu do  Prahy byla kontaktována 
paní ředitelka dětského domova, která veli-
ce uvítala naši podporu Tondovi. Domluvili 
jsme si podzimní návštěvu dětského domova 
v Kašperských Horách.

Hasiči navštívili dětský 
domov Kašperské Hory

První říjnový víkend hasičský sbor s  dětmi 
navštívil Dětský domov v  Kašperských Ho-
rách. Cestu absolvovali hasičskými vozidly 
Tranzit a Volvo CAS 20, aby si děti z dětského 
domova mohly prohlédnout jejich vybavení. 
Děti, které měly zájem, si mohly vyzkoušet, 
jak je těžká zavodněná hadice s proudnicí ne-
bo zkusit vodou stříkat do dálky.

Po třech měsících jsme se setkali s Tondou 
a  strávili jsme s  ním odpoledne. Byli jsme 
v  lese na  houbách, nasbírali jsme jich plný 
košík, v  cukrárně a  v  soukromém pivovaru 
na  náměstí v  Kašperských horách. Pak už 
nezbylo nic jiného než se rozloučit a zamá-
vat při odjezdu, ale už nyní se těšíme na další 
setkání, které je naplánováno před Vánoci.

V  červnu 2023 plánujeme s  hasičským 
sborem sjet na raftech řeku Otavu v úseku, 
kde bude dostatek vody. Vychovatelé s dětmi 
z dětského domova se k nám vodákům ama-
térům připojí.

Václav Drahorád, člen SDH 

ČINNOST DOBROVOLNÝCH HASIČŮ

Podání žádosti o mimořádnou dávku  
příspěvku na děti v částce 5 000 Kč  

Ministerstvo práce a sociálních věcí zavedlo možnost po-
dání žádosti o  jednorázový příspěvek na  dítě na  vybra-
ných kontaktních místech veřejné správy Czech POINT.  

Zde stačí prokázat totožnost občanským průkazem a  znát identifikační údaje dítěte, 
případně druhého rodiče, žádat lze i  prostřednictvím zmocněnce vybaveného plnou 
mocí.  Možnost podat žádost bude až do poloviny příštího roku. 

Simona Drábková, 
odbor kancelář starosty

Novinky služeb CzechPoint
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ZPRÁVY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY
Pojďte se potkat

Nový školní rok se zdárně rozjel, jsme opět 
ve  starých kolejích běžného života mateř-
ské školky. Náš malý školkový mikrosvět 
žije opět svým klidným životem. Malí člo-
víčkové zažívají malé každodenní radosti 
a těší se na ty velké. 

Učíme se s dětmi od začátku září spoustu 
nových věcí, setkáváme se při vystoupeních 
s obyvateli naší městské části, povídáme si 
a diskutujeme, učíme se cvičit, hrát si a ka-
marádit. 

V  nedávné době spousty opatření nás 
napadlo, že bychom se mohli také naučit 
potkávat se. A  vyšlo to. Úplně „náhodou“ 
jsme se potkali u  ohníčku za  naší hasičár-
nou v  Újezdě. Ohýnek nám ohlídali hasiči 
z  řad tatínků a  první potkání se moc po-

vedlo. Od té doby voněly buřtíky u hasičské 
zbrojnice už třikrát na  jaře a  letos poprvé 
i na podzim. Takových „náhodných“ setkání 
přece není nikdy dost.  Potkají se děti, se-
známí se rodiny, některé se už přivítají jako 
přátelé, někdo z dětí třeba spadne i do ryb-
níka, jiní ho zachytí a  vyloví, pusy všech 
jsou ušmudlané od  buřtíků nebo od  kre-
mrolí naší paní kuchařky Martičky. Potkali 
jsme se a rozloučili s létem.

Podzim je barevný, vítr fouká a  těšte se, 
draci budou létat. Na  konci podzimu nás 
čeká i velký výlet s vůní přicházejícího ad-
ventu. Ale to je ještě tajné, tak ne abyste to 
řekli dětem nahlas.

A potom, potom už bude advent a 1. ad-
ventní víkend a my budeme s dětmi rozsvě-
cet vánoční stromeček. A zase je tu setkání, 
tentokrát vánoční.

Za  spoustu letošních setkání moc děku-
jeme našim milým sponzorům, tatínkům 
a maminkám i naší městské části, kteří nám 
přispěli na  bruslení, burzou na  dárečky 
od Ježíška, už jsme mu napsali a na spoustu 
dalších společných zážitků. 

A následuje mrazivá zima a rozzářené Vá-
noce. Po Vánocích tu už bude Nový rok. My 
všichni ze školky Vám všem přejeme jen sa-
mé milé chvilky s vašimi nejbližšími spojené 
s pohodou, štěstím a zdravím. A samozřej-
mě také se setkáváním.

 Tak tedy pojďte se potkat i v roce 2023! 
Těšíme se!

Bc. Jitka Svátková a kolektiv MŠ

Tři dospělé týmy v Újezdě 
těsně před koncem 
podzimní části soutěže

 A tým mužů vstoupil s respektem a pokorou 
do české divize skupiny B a stal se pro mnohé 
příjemným překvapením v soutěži. Tým pod 
vedením trenéra Jeřábka je tři kola (venku 
Neratovice a  Louny, doma Vilémov) před 
koncem podzimní části na  druhém místě. 
To asi nikdo nečekal ani v nejlepším snu. Vý-
sledky dosavadních utkání (1:0  Admira Pra-
ha, 4:3 Březová, 3:1 Kladno, 0:0 Kosmonosy, 
2:3 Česká Lípa, 2:1 Chomutov, 2:1 Libiš, 2:2 
Meteor Praha, 1:0 Český Brod, 4:0 Slaný, 3:1 
Cheb, 4:0 Štětí) dávají mužstvu dobrou vizit-
ku, a  pokud se podaří dohrát podzim v  na-
stoupeném trendu, je šance na klidnou zimní 
přípravu pro jarní část.  

B tým pod vedením lodivoda Třešňáka 
nevstoupil do pražské I. B třídy výsledkově 
dobře (0:7 Háje B, 4:1 Hostivař B, 0:2 Sata-
lice, 3:9 Vinoř, 4:1 Klánovice, 5:1 ČAFC B, 

2:1 Hrdlořezy, 3:3 Junior, 1:5 Bohnice, 0:1 
Partisan Prague, 3:2 Chodov, 3:0 Uhříně-
ves), ale  postupně se propracoval na 6. mís-
to tabulky  a pokud zvládne na hřišti zbylá 
tři kola, mohl by se pohybovat v  klidných 
vodách této soutěže.

C tým vedený  trenérem Melicharem 
po  dohraném podzimu vede svoji soutěžní 
tabulku a dostál svým slovům, že chtějí hrát 
fotbal pro radost vlastní i  diváka (2:0 Krč, 
7:4 Štěrboholy B, 1:2 Xaverov B, 9:1 Chodov 
B, 3:1 Šeberov, 3:1 Union Žižkov, 7:2 Benice 
B, 11:1 Běchovice, 3:1 Hrdlořezy B).

 Jiří Jindra SK Újezd P4

Tenisové kurty 

10. října 2022 skončila na  tenisových kur-
tech SK Újezd Praha 4 letní sezóna. Výbor 
oddílu rozhodl, že i  přes potíže, které po-
stihly celou Evropu v souvislosti s drahými 
energiemi, se zimní sezóna odehraje v  te-

nisové hale. Zimní sezóna byla zahájena 
13. října 2022 s  tím, že cena za  pronájem 
1 hodiny tenisového kurtu je stanovena 
na 550 Kč.

Protože je o tenis v Újezdě stále rostoucí 
zájem zejména ze strany rodičů, kteří chtě-
jí své ratolesti tenisově rozvíjet a  odbor-
ně vzdělávat, uvádíme telefonická spojení 
na  tenisové trenéry, kteří mají zkušenosti 
s výchovou tenisových nadějí. Jsou to:
– Tenisová akademie Pála-Vízner, 

Ing. František Pála, tel. 603587738
– Tenisová akademie SK Újezd P4, Johana 

Rochl, tel. 739093731
– Kateřina Kramperová, tel. 601564029
– Marie Mayerová, tel. 730683010
– Petr Nemynář, tel. 723536043
Do  nastávající zimní sezóny 2022-2023 
přejeme všem tenisovým nadšencům hlav-
ně pevné zdraví a  radost ze sportování 
na tenisových kurtech SK Újezd P4.

Ing. Antonín Mašek,  
správce tenisových kurtů 

ZPRÁVY ZE SPORTOVNÍHO KLUBU ÚJEZD

Na okrskové služebně Újezd slouží dva stráž-
níci a to Tomáš Kule a Rudolf Masnica. Nej-
častěji se s nimi můžete setkat při zajišťová-
ní veřejného pořádku, bezpečného přechodu 
pro chodce u ZŠ Ke Kateřinkám, odpolední-
ho dozoru jmenované základní školy a řešení 
problematiky dopravy v  klidu na  svěřeném 
území. Dále zajišťují veřejný pořádek na ak-
cích pořádaných městskou částí, jako jsou 
dětský den, běžecké nebo cyklistické závody, 
sportovní turnaje, průvody, nebo vánoční 
setkání u  rozsvícených stromků a  zvonoh-
ry. V září také zajišťovali dopravní akci Den 
bez aut, kdy byla městská část uzavřena pro 
motorová vozidla. Pro účastníky bylo připra-
veno spoustu zajímavých atrakcí, a  tak jen 
škoda že nevyšlo počasí. 

Při pochůzkách, kdy strážníci kontrolují 
Milíčovský les a kopce, také upozorňují ma-
jitele volně pobíhajících psů na nutnost mít 
své psy pod kontrolou. Stále se najdou jedin-
ci, kteří toto nerespektují, a následně se na-

chází uhynulá zvěř potrhaná od psů. Někdy 
se také stane, že se volně pobíhající pes ma-
jiteli ztratí a strážníci musí řešit jeho odchyt.

Parkování je problém prakticky všech síd-
lišť, a ani v Kateřinkách to není jednoduché. 
Tento problém ještě zhoršují majitelé auto-
vraků. Po vylepené výzvě od TSK k odstraně-
ní vraku své vozidlo přesunou na jiné místo. 
Tímto jednáním prodlužují odtažení vraku.

Okrsková služebna Městské policie Praha 
11 – Újezd se nachází v  objektu víceúčelo-
vého domu v  ulici Vodnická č. p.  531, kde 
jsou vám strážníci k  dispozici každé úterý 
od 15:00 do 18:00 hodin při úředních hodi-
nách.

Tomáš Kule a Rudolf Masnica, 
strážníci okrskáři

Činnost městské policie na území městské části
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SETKÁNÍ SE SENIORY
Ve středu 7. září se konalo v hasičské zbroj-
nici setkání seniorů, kteří oslavili v  III. 
čtvrtletí letošního roku své životní jubile-
um. Kromě malého občerstvení bylo sou-

částí posezení i  hudební vystoupení har-
monikáře a dětí z mateřské školy. Na závěr 
byl seniorům předán finanční dar. Všem 
oslavencům přejeme do  dalších let mnoho 
zdraví. 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Ve středu 8. září se konalo vítání občánků, 
v letošním roce již druhé. Starosta společně 
s místostarostkou přivítal do života v naší 
městské části 10 nejmenších spoluobčán-

ků, z toho 5 dívek a 5 chlapců. Součástí té-
to společenské akce bylo i  vystoupení dětí 
z  mateřské školy, společné fotografování 
rodičů s miminkem a předání dárkové pou-
kázky v hodnotě 500 Kč.

BĚŽECKÉ ZÁVODY 
V  sobotu 10. září se uskutečnil 16. ročník 
běžeckých závodů. Za  slunečného počasí 
jsme se sešli v  Kateřinkách u  multifunkč-

ního hřiště, kde již byly vyznačeny běžecké 
trasy v  Milíčovském lese a  jeho okolí. Při-
hlášeno bylo 66 závodníků v 9 kategoriích. 
Celé dopoledne se neslo ve sportovním du-
chu, všichni závodníci si odnesli medaile 
za účast a ti první tři ve svých kategoriích 
i hezké ceny. Jednotka sboru dobrovolných 
hasičů si vzala na starost občerstvení a tak 
se vyčerpaní závodníci mohli i  dostatečně 
posilnit. 

VÝLET SENIORŮ – 
VYHLÍDKOVÁ PLAVBA 
PARNÍKEM
Podzimní výlet seniorů v letošním roce byl 
netradiční. V  úterý 13. září jsme nepozva-
li naše seniory za krásami mimopražských 
památek, ale přímo do  Prahy na  parník. 

Výklad pana kapitána o  pražských památ-
kách, které jsme z parníku viděli, byl velice 
zajímavý. Pak už nastala chvíle pro trochu 
zábavy při harmonice a  malé občerstvení. 
K  dobré náladě určitě přispělo krásné slu-
nečné počasí. Po  dvou hodinách na  vodě 
jsme zakotvili a při výstupu bylo vidět a sly-
šet, že se plavba po Vltavě všem líbila.

DEN BEZ AUT
V sobotu 17. září 2022 jsme uspořádali za-
tím nejchladnější a nejdeštivější oslavu bez-

motorového provozu. Potěšila nás oběta-
vost, odhodlání, vytrvalost a dobrá nálada 
všech příchozích i účinkujících. Veškeré na-
plánované akce probíhaly bez ohledu na po-
časí přesně podle plánu.

Pro malé a  velké návštěvníky bylo při-
praveno na  několika stanovištích mnoho 
zajímavých atrakcí. Nejvíce je přitahoval 
trenažer simulující převracející se automo-
bil a projížďka na motorovém člunu po Ná-
vesním rybníku. Policie České republiky 
si pro děti připravila vzdělávací dopravní 
program. Zajímavá byla i  návštěva auto-
busu, který kromě jiného nabízel dětem 
dopravní vzdělávání. Na stanovištích u ZŠ 
a MŠ Formanská se prezentovaly naše pří-
spěvkové organizace a  děti zde mohly ma-
lovat, soutěžit a  rodiče zakoupit výrobky 
a  štěstíčko od  žáků školy. Všechny věkové 
kategorie měly možnost zúčastnit se tur-
naje ve FotbaGolfu. V rámci programu děti 
mohly shlédnout dvě pohádky a  dospěláci 
si také přišli na  své, bylo pro ně připrave-
no hudební vystoupení skupin Brouci Band 
a Horváth band.

VÁCLAVSKÉ POSEZENÍ U OHNĚ 
V úterý 27. září se při příležitosti státního 
svátku sešli místní obyvatelé k  posezení 
u  ohně. Z  důvodu nepříznivého počasí ná-
vštěvníci využili prostory v hasičské zbroj-
nici. Hasiči zajišťovali občerstvení. K tanci 
a k poslechu hrála country kapela a harmo-
nikáři.

HALLOWEEN 
V neděli 30. října se v areálu hasičské zbroj-
nice konal újezdský Halloween. Pro děti 
byl připraven zábavný program a  soutěž 
o nejstrašidelnější dýni a pro dospělé tom-
bola, jejíž výtěžek ve  výši 10  000 Kč byl 
věnován dětskému domu v  Kašperských 
Horách.

Zpravodaj městské části Praha-Újezd, jako informační tisk územního samosprávného celku vydává Úřad městské části Praha-Újezd, Kateřinské náměstí 465/1, 149 00 Praha 4, telefon a fax 272 690 692, 272 690 545, e-mail: 
info@praha-ujezd.cz. Redakční rada: Pavla Pitrmanová, Jana Draštíková, Ing. Markéta Novotná, Hana Petrová, Václav Drahorád. Sazba Ondřej Huleš, tisk VH Print. Náklad 1400 kusů. Distribuováno zdarma do každé domácnosti 
městské části Praha-Újezd, volná čísla jsou k dispozici v podatelně ÚMČ. Ročně vycházejí 4 čísla. Registrační číslo MK ČR E 13482. Toto číslo vyšlo dne 18. listopadu 2022.



PLÁNOVANÉ KULTURNÍ  
A SPORTOVNÍ AKCE

Sobota 26. listopadu
Rozsvícení vánočního stromu 
v Újezdu
Neděle 27. listopadu
Rozsvícení vánočního stromu 
v Kateřinkách
První adventní víkend budeme v  městské 
části zdobit a  rozsvěcovat vánoční stromy 
na  Kateřinském a  újezdském náměstí, a  to 
od 16.00 hodin. 

Na  újezdském náměstí proběhne soutěž 
o  nejchutnější vánočku a  nejkrásnější per-
níkovou chaloupku. Perníkové chaloupky 
budou následně vydraženy ve prospěch dět-
ského domova v Kašperských Horách.

Pondělí 5. prosince
Mikulášská besídka
Všechny děti zveme na čertovský rej spojený 
s Mikulášskou nadílkou, který se bude konat 
od  16.00 do  18.00 hodin v  areálu hasičské 
zbrojnice v ulici Nad Statkem.

Pátek 9. prosince
Výlet na vánoční trhy 
Městská část pořádá zájezd na vánoční trhy 
do německého Norimberku. Odjezd z újezd-

ského náměstí v 5.00 hodin a z Kateřinského 
náměstí v 5.10 hodin. Cena zájezdu je 300 Kč. 
Přihlášky prosíme osobně na úřadu městské 
části nebo telefonicky na 272 690 692 nebo 
737 213 255. 

Čtvrtek 15. prosince
Koncert mobilní zvonkohry
Tradiční společenská akce se uskuteční 
ve čtvrtek 15. prosince od 18.00 hodin na Ka-
teřinském náměstí. Předvánoční čas nám 
hrou na  zvonohru zpříjemní, a  to nejen vá-
nočními koledami,  carilloner Radek Rejšek.

Neděle 1. ledna 2023
Novoroční ohňostroj
Nový rok 2023 přivítáme v 18.00 hodin oh-
ňostrojem, který bude odpálen v areálu ha-
sičské zbrojnice v ulici Nad Statkem.

Sobota 25. února 2023
Masopust
Tradiční masopustní průvod vyjde v  10.00 
hodin z Kateřinek, z ulice Studánková, a do-
jde až na újezdské náměstí.

Neděle 19. března  2023
Vynášení Morany 
Průvod, který se bude loučit se zimou a přiví-
tá jaro, vyjde v neděli 19. března v 14.00 ho-
din z újezdského náměstí směrem k Botiči.

Neděle 16. dubna
Jarní úklid Milíčovských kopců 
Městská část pořádá od  14.00 hodin veřej-
nou úklidovou akci na Milíčovských kopcích 
a jejich blízkém okolí. 

Neděle 30. dubna
Stavění májky a pálení čarodějnic
Akce se bude konat tradičně poslední dubno-
vý den, a to od 16.00 hodin na újezdském ná-
městí. Ve večerních hodinách bude zapálena 
hranice s čarodějnicí v prostoru za hasičskou 
zbrojnicí v ulici Nad Statkem.  

duben 2023
Vítání občánků
Pozvánky na  tuto společenskou akci obdr-
ží rodiče dětí narozených od  července 2022 
do prosince 2022. Součástí setkání je i vystou-
pení dětí z Mateřské školy Formanská a spo-
lečné fotografování rodičů s miminkem. Sada 
fotografií a poukázka v hodnotě 500 Kč na ná-
kup zboží v drogerii jsou dárky, které rodiče 
k příležitosti narození dítěte obdrží.

duben a červen 2023
Setkání se seniory
Tato společenská akce probíhá již od  roku 
2007. Všem jubilantům slavícím v  daném 
čtvrtletí 70., 75., 80., 85. a  každé další na-
rozeniny přijde osobní pozvání na  setkání 
se starostou a  místostarostkou do  poštovní 
schránky. Ti, kteří se setkání zúčastní, se mo-
hou těšit na vystoupení dětí ze základní školy, 
harmonikáře nebo na malé občerstvení spoje-
né s předáním finanční částky ve výši 500 Kč. 

Vážení spoluobčané,
přinášíme vám přehled kulturních akcí, které se budou konat 

v prosinci letošního roku a dále přehled akcí plánovaných na začátek 
roku 2023.  

Vzhledem k  tomu, že akce mohou být průběžně aktualizová-
ny nebo doplňovány doporučujeme sledovat naše webové stránky 
www  praha-ujezd.cz, facebook městské části nebo informační vý-

věsky, kde naleznete vždy aktuální 
informace o  tom, zda se konkrétní 
akce bude konat, popřípadě za jakých 
podmínek. 

Závěrem mi dovolte popřát vám krásné adventní dny a do nového 
roku 2023 mnoho zdraví, štěstí a životní pohody. 

Pavla Pitrmanová, tajemnice úřadu




